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Zápis z krajské rady ze dne 4. 6. 2021 
 

Místo konání: Baliny, areál organizace Chaloupky, o.p.s. 

 

Přítomni: 
Členové KRJ 

Jiří Wasserbauer – Bejza, Dagmar Vencálková – Dáša, Zdeněk Karas – 

Roy, Hana Kotlas – Venci, Eva Novotná – Mikro 

Zpravodajové Monika Bílková – Smilie, Jakub Axman, Barbora Štohanslová – Acly 

Nepřítomni: 
Členové KRJ 

Marie Procházková – Azuritek, Jana Jirásková – Wiki, Vladimír Slovák – 

Jehlička 

Zpravodajové Ivan Touška – Čuzl, Milan Dvořák, Šárka Pavlásková 

 

Přítomno 5 z 8 členů krajské rady s právem hlasovacím. 

 

Program: 

1. Infoblok - Družinový systém, SeVýz 

2. Pomocná kartička v hospodaření 

3. Cestovní náhrady 

4. Setkání činovníků Vysočiny 

5. Krajské vyznamenání 

6. Co můžeš udělat pro kraj 

7. Kvalifikační výjimky - sumář 

8. Skautský institut v Brodě 

 

 

Bod 1) Infoblok od Roye - Družinový systém, SeVýz 

Roy zopakoval nejzásadnější informace o plánovaných akcích z oblastí výchovy a vzdělávání: 

Workshopy “Posilme družinový systém” - podrobnosti zde: https://ds.skaut.cz/ 

Chcete začít nový školní rok již s plánem v ruce? Využijte šance sjednotit si s oddílovou radou představu o 

fungování družin, načerpat inspiraci a mít společné cíle a vyjasněné prostředky během léta. Podívejte se na 

termíny nebo napište na druzina@skaut.cz. 

Setkání výchovných zpravodajů 2021 - Kaprálův mlýn 10.-12.9.2021 

podrobnosti zde: https://sevyz.skaut.cz/ 

Otevřeno nejen pro výchovné zpravodaje středisek, ale i pro ty, kdo tuto funkci prakticky vykonávají (chtějí 

vykonávat), bez ohledu na skutečnost, zda mají tuto funkci zapsánu ve SkautIS. Přihlášky na akci již jen do 

27.6.2021, na jednotlivé programy pak od 28.6.2021 

 

Bod 2) Pomocná kartička v hospodaření 

Na křižovatce je k dispozici Pomocná kartička v hospodaření. Jedná se o předchystanou šablonu v Canvě, 

kterou si může středisko upravit pro své potřeby. Kartička je formátu Krizového lístku Junáka, tedy ideální 

do peněženky. Snadno tak může každý činovník střediska ověřit např. správné náležitosti dokladu, fakturační 

údaje jednotky apod. 

 

 

https://ds.skaut.cz/
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Bod 3) Cestovní náhrady 

Vzhledem ke změnám ve Směrnici k proplácení cestovních náhrad rada diskutovala výši cestovních náhrad a 

přijala toto usnesení. 

 

KRJ stanovuje horní hranici pro proplácení cestovních náhrad na 3 Kč/km, pokud jede člověk v autě 

sám a na 4 Kč/km, pokud jede v autě více lidí. 

Pro 5, proti 0, zdržel se 0.  

 

Bod 4) Setkání činovníků Vysočiny 

 

Proběhlo doladění posledních detailů k sobotnímu Setkání činovníků Vysočiny. 

 

Bod 5) Krajské vyznamenání 

Krajské vyznamenání není poslední roky téměř vůbec využíváno. Proběhla diskuze nad jeho smyslem a 

využitím. Krajská rada se shodla na několika dílčích závěrech: 

● Jestli se má vyznamenání stát smysluplnou formou odměňování, bude třeba, aby i sama KRJ aktivně 

vystupovala jako navrhovatel a hledala vhodné příležitosti k ocenění. 

● Nechceme, aby krajské vyznamenání bylo duplicitou k již existujícím celostátním (např. má-li někdo 

výborné výsledky ve výchově, je vhodnější medaile sv. Jiří než krajské vyznamenání, za službu v 

rámci Kmene dospělých je vhodnější medaile Syrinx než krajské vyznamenání apod.). To znamená, 

že musíme hledat správné zacílení. Jednou z možných variant je ocenění mimořádných (i 

jednorázových) počinů mezi mladými činovníky. Inspirací mohou být ocenění na úrovni územní 

samosprávy v Kraji Vysočina, kdy kraj kromě cen za celoživotní dílo uděluje i tzv. Dřevěnou medaili 

mladým talentovaným lidem.   

K tématu se ještě vrátíme, je možné, že dojde i ke zpřesnění statutu vyznamenání.  

 

Bod 6)  Co můžeš udělat pro kraj 

Není tajemstvím, že bychom kolem KRJ rádi soustředili skupinu dobrovolníků ochotných jednorázově 

vypomoci při nárazových akcích. Typově sháníme tyto pozice: 

● zajištění zázemí (nejen) vzdělávacích akcí - vaření, nákupy, hospodáři 

● výpomoc při SZ a ZVaS 

Diskutovali jsme způsob, jak dávat o potřebách kraje vědět co nejdříve a správnému okruhu lidí. 

Budeme rádi, když své nabídky pomoci budete průběžně směřovat Royovi na roy@skaut.cz 
 

Bod 7) Kvalifikační výjimky 

Acly informovala radu o stavu výjimek z registrace v letošním roce, proběhla diskuze nad vývojem oproti 

předchozím rokům. Celkem má nyní kraj Vysočina 69 kvalifikačních výjimek, přibylo 15 nových, oproti 

loňskému roku je jich vyřešeno 9. Převážně se jedná o kvalifikace vedoucích oddílů a jejich zástupců. Díky 

covidové situaci se několik kurzů protáhlo do letošního roku, v příštím roce by měly tyto kvalifikační 

výjimky ubývat. 

 

Bod 8) Skautský institut v Brodě 

Od června startuje Skautské fórum (obdoba Skautského institutu v menších městech) i v Havlíčkově Brodě. 

SI v Brodě zahájí svoji činnost v pátek 25. 6. v rámci své první akce - diskuze s názvem Co s odpadem? Akce 

se bude konat od 17 hod. v zahradě Staré radnice (kam se bude dát projít skrze radnici z Havlíčkova náměstí). 

Následně bude SI v Brodě během roku pořádat min. jednu akci za měsíc, zaměřené na téma Naslouchat SI. 

 

Rádi bychom pozvali zájemce na slavnostní otevření SI v Brodě, kde nebudou chybět ředitel Skautského 

mailto:roy@skaut.cz


       

 
 

 

institutu (myšleno jako celé instituce) Miloš Říha - Šípek a koordinátor projektu Založ SI Ondra Hrubeš. 

Právě projekt Založ SI podporuje zakládání skautských institutů v městech po celé ČR. Takže pokud by vás 

zajímala tato myšlenka, můžete se přijít inspirovat. I v případě, že netoužíte po vlastním fóru, ale rádi byste 

se setkali s jinými skauty a neskauty, neváhejte dorazit!  

 

Chcete-li vědět více, nebo máte-li nějakou otázku: 

havlickuvbrod@skautskyinstitut.cz  

facebook.com/sivbrode/  

instagram.com/sivbrode/ 

 

 

 

 

 

Termín příští rady: 
17. září 2021 (místo bude upřesněno), 18:00 

 

 

Zapsal: Jakub Axman 

Ověřil: Jiří Wasserbauer – Bejza 

 

 

 

Příloha zápisu - Výstupy ze setkání činovníků Vysočiny 
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Výstupy ze setkání činovníků Vysočiny 

 

Podpora a výchova hospodářů: 

 

V následujícím roce proběhne série několika seminářů s hospodářskou tematikou. Semináře budou probíhat v 

rozumném předstihu (3-4 týdny) před tím, než pro střediska nastává povinnost danou hospodářskou oblast 

řešit. První seminář proběhne již ve středu 23. června na téma “Hospodaření tábora”. 

Toto téma bylo zástupci středisek přijato v podstatě jednomyslně. 

 

Financování základen: 

 

Na setkání panovala shoda v tom, že provoz základen by měl být standardně nastaven tak, aby si základny na 

sebe vydělaly. V pravidelném dotování základen tedy valná většina smysl nevidí. Kraj proto nebude měnit 

dotační podmínky a zachová současný stav - plošnou provozní dotaci a projektové dotace na akce. Kraj bude 

připraven pomoci základnám jednorázově v případě krizových situací obdobných té, která nastala na jaře 

2020 v souvislosti s jejich uzavřením.   

 

Čekatelské a vůdcovské vzdělávání na Vysočině: 

 

Na setkání zazněla od středisek směrem ke KRJ jednoznačná preference, aby u čekatelského kurzu Čtyři 

palice došlo u následujících ročníků ke snížení věkové hranice pro přijímané účastníky ze současných 18 let 

(nejčastěji byla zmiňována hranice na 17, v odůvodněných případech 16 let). V případě splnění této 

podmínky je mezi středisky zájem o uspořádání kurzu již v roce 2022. Pokud by zůstala hranice pro přijetí 18 

let, má kurz smysl spíše až v roce 2023. 

V otázce formy kurzu (klasický víkendový x hybrid) mírně převažoval klasický víkendový kurz.  


